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Protokół Nr III/XVIII/08 

 z sesji Rady Powiatu Wejherowskiego 

 z dnia 21 kwietnia 2008r. 

 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady pan Wiesław Szczygieł na podstawie listy obecności  

(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał otwarcia obrad  

o godz. 10.00. Następnie  powitał przybyłych gości (załącznik nr 2).  

W dalszej kolejności Przewodniczący  zapytał o uwagi do porządku obrad. 

Uwag nie zgłoszono. W związku z tym radni jednogłośnie przyjęli niniejszy porządek 

obrad: 

 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przedstawienie porządku obrad, 

- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 

3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 

4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Komendanta Powiatowego Policji w Wejherowie i informacji o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie powiatu - druk nr 143/08. 

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia informacji Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie  o stanie bezpieczeństwa 

ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych powiatu - druk nr 144/08. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia informacji Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Wejherowie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 

w powiecie - druk nr 145/08. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście  

za rok 2007.  

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wejherowie za rok 2007 - druk nr 147/08. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w 2007 roku - druk nr 146/08. 

10. Informacja na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Wejherowie  

w świetle przepisów ustawy o promocji zatrudnienia. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji  

ds. monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczej Powiatu 

Wejherowskiego za rok 2007 - druk nr 150/08. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

powiatowej strategii polityki społecznej za rok 2007 - druk nr 155/08. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2007 rok – druk nr 152/08. 

a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu:  

- sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2007 rok; 

- uchwały RIO w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2007r.; 

b) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną: 

- opinii na temat wykonania budżetu za 2007 rok; 

- wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu; 

- uchwały RIO opiniującej wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2007r.;  

c) dyskusja; 
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d) przyjęcie uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego.  

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania z Gminą Miastem 

Rumia oraz Gminą Miastem Reda w zakresie wspólnej realizacji projektu „Przebudowa 

ciągu ulic Drogowców i Leśnej w Redzie oraz ulic Cegielnianej i Towarowej w Rumi 

wraz z połączeniami z drogą krajową nr 6” - druk nr 163/08. 

15. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania z Powiatem 

Kartuskim, Gminą Przodkowo oraz Gminą Szemud w zakresie wspólnej realizacji 

projektu „Usprawnienie ponadlokalnej komunikacji drogowej na terenie Powiatów: 

Kartuskiego i Wejherowskiego poprzez przebudowę dróg powiatowych nr 1415G oraz 

1416G o przebiegu Czeczewo – Kłosówko – Kielno” - druk nr 162/08. 

16. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2008 rok 

- druk nr 159/08. 

17. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

gruntu stanowiącego własność Powiatu Wejherowskiego – druk nr 161/08. 

18. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie za 

rok 2007 – druk nr 160/08. 

19. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania z Gminą Miasta 

Wejherowa w realizacji projektu – „Przywrócenie walorów historyczno-przyrodniczych 

Parku Miejskiego im. A. Majkowskiego w Wejherowie” - druk nr 154/08. 

20. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków - druk nr 156/08. 

21. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków - druk nr 157/08. 

22. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków - druk nr 158/08. 

23. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zasad korzystania ze stołówek 

szkolnych oraz wysokości odpłatności za posiłki w tych stołówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Wejherowski- druk nr 148/08. 

24. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pełnomocnictwa - druk nr 

149/08. 

25. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia należności z tytułu zwrotu 

kosztów podróży służbowych Radnych Powiatu Wejherowskiego- druk nr 151A/08. 

26. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 

27. Interpelacje i zapytania radnych.  

28. Wnioski i oświadczenia radnych. 

29. Zamknięcie sesji.  

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu 

z XVII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego III kadencji z dnia  

10 marca 2008 roku. Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół 

przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że ks. Prałat Daniel Nowak 

przysłał do Biura Rady pismo dotyczące sprawozdania z działalności Rodziny 

Piaśnickiej. Ponadto w piśmie zawarta jest prośba o współfinansowanie budowy 

pomnika Męczenników II wojny światowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał obecnym radnym o konieczności 

złożenia oświadczenia majątkowego do dnia 30 kwietnia br.  
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Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami stanowi załącznik nr 3. 

Starosta powiedział, że  

 W okresie międzysesyjnym zarząd powiatu skupił się na projektach unijnych 

jakie chcemy złożyć. Główny wniosek dotyczy połączenia Redy i Rumi. Były 

to trudne decyzje dla tych miast, jednak w końcu został osiągnięty consensus. 

Ten wniosek zostanie złożony z propozycją 50% dofinansowania. Ponadto 

odbyły się dwa spotkania starostów dotyczące podziału środków unijnych, 

podziału według tego co województwo nam wyliczyło. Odbyły się również  

2 spotkania starostów subregionu metropolitalnego dotyczące podziału środków 

unijnych, według podziału wyliczonego przez województwo. Na tych 

spotkaniach określono kto i w jakim działaniu może się ubiegać o te środki. 

 Zarząd Wojewódzki wyraził zgodę na powołanie pana Radosława Kamińskiego 

na stanowisko dyrektora Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko - 

Pomorskiej w Wejherowie. Zarząd Powiatu wręczył akt powołania na okres od 

8.IV.br. do 31.III.2013 r. 

 Otrzymaliśmy nagrodę Marszałka Województwa Pomorskiego (2 miejsce) na 

najlepiej zarządzany powiat – Gmina Menager 2008. 

 

Ad.4. 

 Wiceprzewodnicząca Rady pani Stanisława Bujanowicz poprosiła o głos 

podinsp. Mariusza Mocek Komendanta Powiatowej Policji w Wejherowie  

o przedstawienie sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji  

w Wejherowie i informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

powiatu. 

Radny Jerzy Conradi stwierdził, że często brakuje nam dobrego podejścia 

policji w działaniu o dobro ludzi. Często wystarczy upomnienie, nie mandaty .Ponadto 

przypomniał, że rozpoczął się remont na trasie drogi krajowej nr 6 w Redzie. Jego 

zdaniem już w Wejherowie powinna być informacja o tym, że za kilka kilometrów jest 

zator i o tym ,że można go objechać. Przy tym remoncie powinna policja służyć 

pomocą mieszkańcom. 

Radny Mirosław Odyniecki zapytał, z czego wynika spadek zatrzymań 

przestępców na gorącym uczynku, czy jest za mało policjantów. 

Radna Anna Dąbrowicz stwierdziła, że często policjanci pracujący na wsiach 

znają się dobrze z przestępcami i czasami z nimi współpracują.. Zdaniem radnej 

należałoby ich wymieniać. 

Radny Roman Knop powiedział, że zwiększanie wykrywalności świadczy o 

pracy policji. Jego zdaniem powinna ona być większa.  

Radna Łucja Słowikowska stwierdziła, że należy przeszkolić rowerzystów, 

którzy nagminnie łamią prawo. 

Radny Piotr Pelcer powiedział, że zgodnie ze sprawozdaniem najwięcej 

wypadków jest na drodze krajowej nr 6 , mimo że jest ona najlepiej wyposażona. 

Zapytał, w którym miejscu jest najwięcej wypadków i jak można temu przeciwdziałać. 

Radny Janusz Zabłocki podziękował za szybką reakcje policji na remont  

w Redzie. 

Radny Romuald Głuszko zapytał dlaczego w informacji nie wydzielono gminy 

Wejherowa.. 
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Komendant odpowiedział: 

 Jeśli chodzi o oznakowanie drogi krajowej nr 6 policjanci ma na to wpływu. Starali 

się o wyłączenie świateł co nie poprawiło ruchu. Są światła i korki też są.  

 W odpowiedzi radnej Dąbrowicz powiedział, że starają się zatrudniać 

funkcjonariuszy najbliżej gdzie mieszkają, znają oni bowiem środowisko. 

 Radnemu Odynieckiemu powiedział, że spadek przestępczości wyniósł 22%,  

w związku z tym ilość osób podejrzanych też spada.  

 Radnemu Pelcerowi odpowiedział, że najwięcej wypadków na drodze krajowej  

nr 6 jest w Gościcinie (z górki). 

 Radnemu Conradiemu powiedział, że policjanci często pouczają. Na 10 pouczeń 

przypadają 3 mandaty. 

Po czym Wiceprzewodnicząca Rady pani Stanisława Bujanowicz 

poinformowała, że projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego i zarządziła głosowanie nad projektem 

uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Wejherowie i informacji o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu - druk nr 143/08.  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.5. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia 

informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie  

o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych 

powiatu - druk nr 144/08 kpt. Andrzej Papke Komendant Powiatowy Państwowej 

Straży Pożarnej w Wejherowie. 

Radna Łucja Słowikowska zapytała dlaczego komendant Straży w Rumi 

występuje o dodatkowe etaty, jeżeli jak wynika ze sprawozdania nie było zdarzeń. 

Radny Ryszard Czarnecki zapytał w kwestii formalnej, czy nad 

sprawozdaniami przewidziana jest dyskusja, czy nie. Wiceprzewodnicząca Rady 

odpowiedziała, że dyskusja nie została przewidziana, natomiast można zadawać 

krótkie pytania. 

Komendant odpowiedział radnej Lucji Słowikowskiej, że w Rumi działa OSP, 

która nie może występować o etaty, które przydziela województwo. OSP w Rumi jest 

jednostką statutową i nie posiada pojazdów. W Rumi są 34 etaty, patrząc przez 

pryzmat zagrożeń są poczynania aby był 1 etat na zmianę.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy w związku z najniższym współczynnikiem 

w Wejherowie można by w jakiś sposób pomóc. Komendant odpowiedział, że Rada 

Powiatu może wystąpić do Urzędu Wojewódzkiego o zwiększenie etatów. 

Wiceprzewodnicząca Rady pani Stanisława Bujanowicz poinformowała,  

że niniejszy projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.6. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia 

informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Wejherowie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego w powiecie - druk nr 145/08 przedstawiła pani Krystyna 

Jedynak zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Wejherowie. 
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Radna Lucyna Olęcka stwierdziła, że jest bardzo zły stan dworców, szczególnie 

w Rumi. Zapytała, czy będą działania ze strony Sanepid-u. Pani dyrektor 

odpowiedziała, że corocznie przeprowadzane są kontrole i corocznie są 

przeprowadzane remonty. Dworce należą do różnych jednostek Zdaniem pani dyrektor 

zmiana wyglądu dworców mogłaby nastąpić poprzez remonty generalne. Niestety nie 

mamy wpływu i nie jesteśmy w stanie tego egzekwować. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz Komisji 

Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej.  

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście  

za rok 2007 przedstawił pan Bernard Hinz Naczelnik Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że ze sprawozdaniem zapoznała się 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

 

Ad.8. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wejherowie 

za rok 2007 - druk nr 147/08 przedstawiła pani Genowefa Małyszko Dyrektor PCPR 

w Wejherowie. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej.  

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.9. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w 2007 

roku przedstawiła pani Anna Dyakowska Powiatowy Rzecznik Konsumentów. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.10. 
Informację na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy  

w Wejherowie w świetle przepisów ustawy o promocji zatrudnienia przedstawił pan 

Leonid Lech Dyrektor PUP w Wejherowie. 

 Wiceprzewodnicząca poinformowała, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki, RRoollnniiccttwwaa  ii  OOcchhrroonnyy  ŚŚrrooddoowwiisskkaa.. 

 

Ad.11. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia 

sprawozdania Komisji ds. monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczej Powiatu Wejherowskiego za rok 2007 - druk nr 150/08 przedstawił  

pan Wiesław Szczygieł Przewodniczący Rady. Poinformował obecnych, że nad 

projektem pracowała Komisji ds. monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczej Powiatu i zaopiniowała go pozytywnie.  

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie. 
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Ad.12. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia raportu  

z realizacji powiatowej strategii polityki społecznej za rok 2007 - druk nr 155/08 

przedstawił pan Grzegorz Gaszta Wicestarosta. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie 

przez Komisję Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.13. 

Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2007 rok – druk nr 152/08.  

Kolejno wystąpili: 

Pan Józef Reszke Starosta Wejherowski, który przedstawił sprawozdanie  

z wykonania budżetu powiatu za 2007 rok.  

Pani Janina Szalska Skarbnik Powiatu, która odczytała uchwałę RIO w sprawie 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2007r.  

Radny Ludwik Bach Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który przedstawił 

opinię komisji na temat wykonania budżetu za 2007 rok, przedstawił wniosek  

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu oraz odczytał uchwałę RIO opiniującą 

wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu 

wykonania budżetu za 2007r. 

Następnie wypowiedzieli się przewodniczący klubów radnych Rady Powiatu. 

Radny Janusz Zabłocki w imieniu Klubu Radnych PIS podziękował Zarządowi 

Powiatu za trud włożony w efektywne wykonanie budżetu. Poinformował obecnych, 

że członkowie klubu pozytywnie ustosunkowali się do udzielenia absolutorium 

zarządowi powiatu. 

Radny Roman Knop powiedział, że Klub Radnych „Lepszy Powiat” również 

pozytywnie zaopiniował sprawozdanie z wykonania budżetu i będzie głosował  

za udzieleniem absolutorium dla zarządu powiatu. 

Radny Piotr Pelcer powiedział, że po dokładnym przeanalizowaniu sprawozdania  

z wykonania budżetu, a zwłaszcza analiz dotyczących utrzymania płynności 

finansowej, która była zachowana dzięki temu, że stan środków finansowych cały czas 

na rachunku bankowym Starostwa był utrzymywany na poziomie zabezpieczającym 

wydatki powiatu, co było wynikiem zachowania dyscypliny finansowej  

Klub Radnych PO wnioskuje o udzielenie absolutorium zarządowi powiatu. 

Radna Stanisława Bujanowicz powiedziała, ze analizując wykonanie budżetu 

Powiatu Wejherowskiego za 2007 rok, trzeba stwierdzić że był to rok pierwszy pełny 

rok działalności naszej Rady i Zarządu Powiatu. Radni Klubu „Ziemia Wejherowska” 

dokładnie przeanalizowali przedłożone sprawozdanie. W trakcie 2007 roku podjęto  

20 uchwał zmieniających budżet powiatu po stronie dochodów ponad 3 mln.,  

a po stronie wydatków ok. 4 mln. tj. ok.4%. Należy stwierdzić, że dochody wykonano 

w 104%, a dochody własne w 113%. Na zwiększone dochody miały minimalny wpływ 

uzyskane odsetki od lokowania środków własnych, gdzie uzyskano dodatkowo 

180.000,-zł. Zarząd Powiatu zaoszczędził również na obsłudze długu publicznego  

ok. 34.000,-zł – spłacając wcześniej kredyt. Wydatki budżetowe za 2007 rok 

wykonano w 96%, a wydatki majątkowe w 79% planowanych zadań. Pozytywnie 

należy odnotować przeznaczenie ok. 700.000,-zł na stypendia dla ponad 1000 uczniów 

i studentów z udziałem projektu unijnego. Ważny społecznie jest podwyższony udział 

powiatu w Pomorskim Funduszu Pożyczkowym. Również odnotowano ok. 31.000,-zł 
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oszczędności w utrzymaniu Rady Powiatu. Na ukończeniu jest program E-powiat. 

Natomiast znacznie jest opóźniony projekt „Zintegrowany system teleinformatyczny 

wspomagania działań ratowniczych”. Radna zadała pytanie – kiedy zostanie 

zakończony i wcielony w życie ten projekt. Zaplanowane zadania dotyczące remontu 

dróg zostały w większości wykonane we współpracy z samorządami gmin. To dobra 

praktyka, dająca wymierne efekty współdziałania gmin z powiatem. Natomiast 

wyjaśnienia wymaga dlaczego nie zrealizowano zadania dotyczącego projektowania  

i przebudowy skrzyżowania drogi powiatowej z drogą wojewódzką w miejscowości 

Żelazna i nie wydatkowano kwoty 300.000,-zł zaplanowanej na ten cel w budżecie  

powiatu na 2007 rok. Również jest pytanie do zarządu powiatu, dlaczego dopiero  

w II dekadzie grudnia 2007 roku przeprowadzono przetarg do „Przebudowy drogi 

powiatowej w obrębie szkoły podstawowej w Gowinie” i stąd nie wydatkowano kwoty 

ok. 500.000,-zł zaplanowanej na to zadanie w 2007 r. Na realizację zadań  

z administracji rządowej kolejny rok powiat otrzymał za mało środków.  

Ok. 2.000.0000,-zł uzupełniono dochodami własnymi powiatu. Zadała pytanie,  

czy jest szansa zmienić te relacje. Powiedziała, ze cieszy się , że Starosta został 

wybrany do składu zarządu Związku Powiatów Polskich, który ponoć ma silne 

oddziałowywania na rząd . Podstawą działania mają być samorządy. Zapytała kiedy 

ten głos będzie słyszalny. W rozdziale - pozostała działalność wydatki wykonano w 

91%, mimo to nie przeprowadzono „szkolenia samoobrony kobiet”. Poprosiła o coś 

więcej na ten temat. Powiedziała, że w kontekście przedłożonej opinii i oceny Klub 

Radnych „Ziemia Wejherowska” oczekuje uzupełnienia informacji w celu „rozwiania” 

wątpliwości. Po czym oświadczyła, że doceniając zaangażowanie i uzyskane efekty w 

działaniu  za 2007 rok Klub Radnych „Ziemia Wejherowska” jest skłonny zagłosować 

za udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2007 

rok. 

Radna Gabriela Lisius w imieniu klubu radnych „Wspólnota Samorządowa” 

powiedziała, że pod względem formalnym wykonanie budżetu jest prawidłowe. 

Stwierdziła jednak, że należy się skupić na innych kwestiach niż wykonanie budżetu. 

Jej zdaniem formalne wykonanie budżetu może być wykonane przez każdego 

urzędnika. Natomiast zwiększenia dochodów wynikało nie z bezpośredniej 

działalności zarządu. W związku z tym należy bardziej zaakcentować brak 

rozwojowego podejścia do budżetu przez zarząd, a nie skupiać się na wykonaniu 

dochodów i wydatków, tym bardziej, że  wydatki nie zostały zrealizowane.  

Np. wydatki majątkowe i inwestycyjne – wykonanie wydatków 25% - nie świadczy  

to o dynamicznym rozwoju, czy dynamicznym działaniu zarządu. Zdaniem klubu 

zarząd powinien bardziej dynamicznie wykonywać swoje zadania. Wiemy jaka jest 

sytuacja, przetargi – są odwołania i protesty ale mamy cały rok, można się zastanowić 

i niekoniecznie przetarg ogłaszać w grudniu. Trzeba było go, znając zadania  

do realizacji ogłosić wcześniej. Następna uwaga dotyczy podkreślanego przez Pana 

Starostę stwierdzenia, że jesteśmy najoszczędniejszym powiatem. Zapytała więc  

z czego wynika taki wzrost zatrudnienia w Starostwie, bo to też regeneruje koszty  

a nie oszczędności. Dodała, że jeśli było to uzasadnione to w porządku. Po czym 

wyjaśniła, że wynotowała sobie podobne pytania, które były zadane przez Klub 

Radnych „Ziemia Wejherowska”, nie będzie więc ich powtarzać. Konkludując 

stwierdziła, że sprawozdanie pod względem rachunkowym Klub Radnych „Wspólnota 

Samorządowa ocenia pozytywnie. Sądzi jednak, że można podjąć takie działania, aby 

na przyszłość takich sytuacji nie było, jeśli nawet wydatki inwestycyjne w Starostwie 

nie są zrealizowane. Chyba można zadziałać bardziej dynamicznie. 
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Następnie głos zabrał pan Józef Reszke Starosta Wejherowski. Powiedział, że: 

- jeśli chodzi o inwestycyjne wydatki i niezrealizowania zadania dotyczącego 

przebudowy skrzyżowania drogi powiatowej z drogą wojewódzką w miejscowości 

Żelazna to nie my realizujemy to zadanie. Przekazaliśmy już dawno środki  

do Marszałka Województwa Pomorskiego na powyższą inwestycję. Dając środki 

wymuszamy działania. Miało być skrzyżowanie , teraz inwestycja obejmie całą drogę. 

Nawiązał do budowy Obwodnicy Północnej, gdzie w I kadencji wydatkowaliśmy 

środki na jej projekt a do dzisiaj budowy nie ma. Jego zdaniem nie są to jednak 

zmarnowane pieniądze, ponieważ cały czas są rozmowy na temat tej inwestycji  

i prawdopodobnie ona powstanie. Podobnie było w sprawie inwestycji w Żelaznej. 

Daliśmy środki i „wymuszamy” działanie, skrzyżowanie a nawet cała droga jest 

robiona. Na koniec roku wykazujemy, że środki nie zostały wykonane ale w końcu 

inwestycja będzie zrobiona w następnym roku. Gdybyśmy nie dali to prawdopodobnie 

inwestycja w ogóle by nie powstała. Takie „wymuszanie to metoda skuteczna,  

co prawda rozwleczona w czasie. 

- przebudowę drogi powiatowej w obrębie szkoły podstawowej w Gowinie 

rozpoczęliśmy od małej kwoty, zadanie okazało się znacznie droższe.„Wymusiliśmy” 

na gminie wiejskiej Wejherowo, że również wydatkuje środki na tę inwestycję. 

Skrzyżowanie jest na ukończeniu. 

- projekt „Zintegrowany system teleinformatyczny wspomagania działań 

ratowniczych” jest najtrudniejszy. Przede wszystkim nie mieliśmy wpływu na zmianę 

przepisów prawnych. Najpierw było to zadanie powiatowe, nowa ustawa określiła je 

jako zadania rządowe. Powiatowe Centra zostały zlikwidowane i zadania zostały 

przeniesione do województwa. Nastąpił problem ze zmianami wniosku. Część zadań 

została wykreślona. Koncepcje rządowe się zmieniają a był to projekt pilotażowy. 

Nastąpiła zmiana koncepcji PCR i numeru 112, który do dzisiaj nie funkcjonuje. 

Podobno mają być nowe przepisy prawne. Przede wszystkim ustawa o zamówieniach 

publicznych musi być zmieniona, bo blokuje prawie wszystkie przetargi.  

- na realizację zadań z administracji rządowej kolejny rok Powiat otrzymał za mało 

środków, czy są szanse na zwiększenie dotacji. Zdaniem Starosty nie ma na to szans  

i nie można na to liczyć. Sprawa dotyczy wszystkich samorządów. Jego zdaniem 

powinny się zwiększyć dochody powiatu a kwestia dotacji nie ma większego 

znaczenia. 

- dlaczego nie przeprowadzono „szkolenia samoobrony kobiet”. Było to założenie 

stowarzyszenia „Bezpieczny Powiat”. Otrzymał na to „granty”. My nie mamy wpływu 

na wykonywanie przez stowarzyszenie zadań, nie wiemy z jakich przyczyn nie 

zrobiono szkolenia.  

- powiat nie ma możliwości znacznego wpływu na rozwój działalności gospodarczej. 

Bierzemy natomiast udział we wszystkich działaniach sprzyjających. Między innymi 

wspomniane wcześniej zwiększenie w funduszu poręczeń kredytowych. Powiat bierze 

udział we wszystkich działaniach wspomagających rozwój przedsiębiorczości. Wzrost 

zatrudnienia w Starostwie nastąpił przez zwiększenie ilości interesantów, szczególnie 

w Wydziale Komunikacji, Architektury. Jest to również ułatwienie firmom załatwiania 

przez nich spraw administracyjnych..  

 Następnie głos zabrał radny Ryszard Czarnecki, który stwierdził,  

że zastanowiło go wystąpienie klubu radnych „Ziemia Wejherowska”. Jego zdaniem 

wystąpienie miało charakter polityczny, jest to bowiem klub koalicyjny, który ma 

wpływ na działania zarządu. 
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 Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowało 28 radnych. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Po czym Starosta podziękował obecnym za udzielenie absolutorium zarządowi 

powiatu. 

 

Ad.14. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania  

z Gminą Miastem Rumia oraz Gminą Miastem Reda w zakresie wspólnej realizacji 

projektu „Przebudowa ciągu ulic Drogowców i Leśnej w Redzie oraz ulic Cegielnianej 

i Towarowej w Rumi wraz z połączeniami z drogą krajową nr 6” - druk nr 163/08 

przedstawił pan Marek Panek Sekretarz Powiatu. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Gospodarki, RRoollnniiccttwwaa  ii  OOcchhrroonnyy  ŚŚrrooddoowwiisskkaa.. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.15.  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania  

z Powiatem Kartuskim, Gminą Przodkowo oraz Gminą Szemud w zakresie wspólnej 

realizacji projektu „Usprawnienie ponadlokalnej komunikacji drogowej na terenie 

Powiatów: Kartuskiego i Wejherowskiego poprzez przebudowę dróg powiatowych  

nr 1415G oraz 1416G o przebiegu Czeczewo – Kłosówko – Kielno” - druk nr 162/08 

przedstawił pan Marek Panek Sekretarz Powiatu. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie 

przez Komisję Gospodarki,  RRoollnniiccttwwaa  ii  OOcchhrroonnyy  ŚŚrrooddoowwiisskkaa.. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.16 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 

powiatu na 2008 rok - druk nr 159/08 przedstawiła pani Janina Szalska Skarbnik 

Powiatu. 

Skarbnik zgłosiła następujące autopoprawki: 

Załącznik nr 1 ulega zmianie w pozycji przeznaczonej na inwestycje –

przebudowa ciągu ulic Leśnej w Redzie i Cegielnianej, Budowlanej w Rumi. Nakłady 

inwestycyjne będą wynosiły łącznie wynosi 56 mln 501 tys. Zł; 

Załącznik nr 2 – dochodzą wydatki  w 2009 roku na projekt „Przywrócenie 

walorów historyczno-przyrodniczych Parku Miejskiego im. A. Majkowskiego  

w Wejherowie” w kwocie 23.500,-zł 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały został 

przyjęty pozytywnie przez Komisję Edukacji oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.17. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie gruntu stanowiącego własność Powiatu Wejherowskiego – druk 

nr 161/08 przedstawił Pan Kaczmarski Etatowy Członek Zarządu 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie przez 

Komisję Gospodarki,  RRoollnniiccttwwaa  ii  OOcchhrroonnyy  ŚŚrrooddoowwiisskkaa.. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 
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Ad.18. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej 

w Wejherowie za rok 2007 – druk nr 160/08 przedstawił pan  .Radosław Kamiński 

Dyrektor Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie 

przez Komisję Kultury i Promocji Powiatu. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.19. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania  

z Gminą Miasta Wejherowa w realizacji projektu – „Przywrócenie walorów 

historyczno-przyrodniczych Parku Miejskiego im. A. Majkowskiego w Wejherowie” - 

druk nr 154/08 przedstawił .Tomasz Fopke Naczelnik Wydziału Kultury i Spraw 

Społecznych. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie 

przez Komisję Kultury i Promocji Powiatu. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.20. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji 

na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 156/08 przedstawił Tomasz 

Fopke Naczelnik Wydziału Kultury i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie 

przez Komisję Kultury i Promocji Powiatu. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.21. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji 

na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 157/08 przedstawił p.Tomasz 

Fopke Naczelnik Wydziału Kultury i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie 

przez Komisję Kultury i Promocji Powiatu. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.22. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji 

na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 158/08 przedstawił p.Tomasz 

Fopke Naczelnik Wydziału Kultury i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie przez 

Komisję Kultury i Promocji Powiatu. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.23. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zasad korzystania 

ze stołówek szkolnych oraz wysokości odpłatności za posiłki w tych stołówkach, dla 
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których organem prowadzącym jest Powiat Wejherowski- druk nr 148/08 przedstawił 

pan Grzegorz Gaszta Wicestarosta. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie przez 

Komisję Edukacji. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.24. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia 

pełnomocnictwa - druk nr 149/08 przedstawił Przewodniczący Rady. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.25. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Powiatu 

Wejherowskiego- druk nr 151A/08.przedstawił pan Marek Panek Sekretarz Powiatu. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przyjęty pozytywnie przez 

Komisję Budżetu i Finansów. 

Uchwałę  przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.26.  
Nikt nie zabrał głosu w punkcie dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac 

między sesjami 

 

Ad.27 

 Radni nie złożyli interpelacji ani zapytań. 

 

Ad.28. 

 Radny Ryszard Czarnecki oświadczył, że jest zaniepokojony faktoryzacją kadr 

w agencjach rządowych A.R i M.R. Jego zdaniem sytuacja jest dramatyczna. Obsługa 

jest coraz gorsza, pracownicy mają niskie płace, sytuacja jest nie do zaakceptowania 

przez rolników. Powstała jakaś dziwna sytuacja, gdzie zatrudnionych jest  

5 dyrektorów a statutowo może być trzech. Stwierdził, że są to roszady kadrowe 

Platformy Obywatelskiej. 

 Radna Gabriela Lisius wystąpiła o to, aby Rada Powiatu wystąpiła z wnioskiem 

do Związku Powiatów Polskich o spowodowanie reformy finansów publicznych 

powodującej większą samodzielność finansową powiatu. 

Starosta odpowiedział, że powyższe stanowisko zostało przyjęte na poprzednim 

zjeździe Związku Powiatów Polskich, a w ogóle to na każdym zjeździe były takie 

postulaty zgłaszane.  

 

Ad.29. 

Przewodniczący Rady pan Wiesław Szczygieł poinformował, ze wstępny 

termin następnej sesji to 30.05.08, po czym dokonał zamknięcia XVIII Sesji 

Zwyczajnej. 

 

 

 

 

 

Załączniki: 
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1. Lista obecności Radnych na XVIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

III kadencji. 

2. Lista zaproszonych gości na XVIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

III kadencji. 

3. Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 

 

 

 

       Posiedzeniu przewodniczył: 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

 

        Wiesław Szczygieł 

 

 

 

 
Protokołowała: Alicja Bartosiak 

 


